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szerkesztősége és kiadóhivatala 
Szeged, Széchenyi tér 15. T«I. 20-85. 
Megjelenik havonta. 
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Nagy Vásár 

a Kék 
Csi l lagban! 
O l c s ó szabott á r a k ! 

Kitűnő minőség és dús választék: 
divatkelmékben, selymekben és sző-
nyegekben. — Maradékvásár mélyen 
leszállított árakon. 

Ismert, f i g y e l m e s kiszolgálás I 
Kisérje f igyelemmel kirakatainkat I 

Divatáruhoz 
a »Kék Csillaghoz«, 

Széchenyi-tér és Kárász-utca sarok. 



A TISZA vizisportlap hivatalos lapja a Ma-
gyar Uszó Szövetség Déli Kerületének. 

Minden magyar úszót, aki tagegyesületeinkhez 
tartozik, megkeresünk, hogy három pengővel egész 
évre f izessen elő hivatalos lapunkra. 

Szeged, 1934 április 9. 

A MAGYAR ÚSZÓSZÖVETSÉG DÉLI KERÜLETE 
Dr. VUJKOVICH LAJOS FEHÉR J. ISTVÁN 

főt i tkár elnök 

A M a g y a r Uszó Szövetség 
Déli Kerületének 

o z g y u l e s e 
A magyar úszósport történetében korszakalko-

tónak lehet tekinteni a MUSz déli kerületének évi 
rendes közgyűlését, mert a MUSznak a vidékre vo-
natkozó ú j szervezete szerint a régi kerületnél sok-
kal több várost magában foglaló ú j déli kerület tag-
egyesületeinek most nyílt először alkalmuk megtár-
gyalni a vidéki úszósport célkitűzéseit. Az ú j ke-
rületi beosztásnak minden kétségen felül álló elő-
nyeit most állt először módjukban látni a MUSz 
déli kerület úszóinak, akiknek sportszene te te és lel-
kesedése megfelelő működési területet nyer az ú j 
beosztásban. A közgyűlés napirendjére kerül t nagy-
jelentőségű tárgyak mindegyike érdemes és méltó 
volt az úszótársadalom érdeklődésére. Az első ke-
rületközi bajnoki verseny június 22-én Szegeden 
történő megrendezésének híre előrevetette árnyé-
kát a közgyűlésen, amelynek érdekes momentumai 
valóban rászolgálnak minden magyar úszó fokozott 
figyelmére. Részletes tudósításunk a következő: 

Az idemellékelt csekklappal 
három pengőért egész év re 
fizessen elő vízisportlapunkra! 



A szegedi városháza tanácstermében tar tot ta 
meg évi rendes t isztúj í tó közgyűlését a Magyar 
Uszó Szövetség Déli Kerülete 1934. április 8-án. 

Már jóval a közgyűlés megnyitása előtt nagy 
számmal gyűlt egybe a déli kerület vízisporttársa-
dalma, elsősorban a kerülethez tartozó úszósport-
előkelőségek, a tagegyesületek képviselői, akiknek 
igazolása még a közgyűlés megnyitása előtt szabály-
szerűen megtörtént. Megjelentek: Fehér J . István 
(SzUE) elnök, dr. Vujkovich Lajos (SzUE) főtit-
kár, Balugyánszky Béla (SzUE) pénztáros, l lerendi-
Hay Pál (SzUE) ellenőr, Kiss Károly (HTVE), 
jegyző, Wanie András (SzUE), Riehter István 
(SzUE), Kolpaszky Ggörgy (HTVE), Szalay Károly 
(SzAK), Csánk József (SzMTE), Zigler Sándor 
(OUE), dr. Székáts Béla (OUE), dr. Kiss Gyula 
(Szentesi Máv.), Lányi La jos (Szentesi Máv.) mint 
egyesületek képviselői és még sokan. 

Fehér J. István elnök a nagy számmal megje-
lent közgyűlési tagok élénk figyelme mellett nyi-
totta meg a közgyűlést. Amikor beszélni kezdett , 
elült a zaj, amelyben a közgyűlést megelőzőleg az 
úszósport vezérférfiai egymásközt folytatott köz-
vetlen beszélgetésben megvitatták az úszósportélet 
eseményeit. Tar ta lomban gazdag és formában tet-
szetős volt az elnöki megnyitó, amelynek során 
többször szakította félbe a tetszésnyilvánítás Fe-
hér J . István emelkedett sportszellemröl tanúskodó 
beszédét. 

Megnyitójában kegyeletes szavakkal emléke-
zett meg a magyar úszó- és vizipólósport pótolha-
tatlan nagy halott járól , Komjádi Béláról, akinek az 
emlékét a vidéken csak ez az egy kerület örökítet te 
meg maradandóan úgy, ahogy Komjádi Béla azt 
megérdemelte. Példaként állította Fehér J . István 
a kerület elé Komjádi Bélát azzal, hogy a Déli Ke-
rület az ő szellemében és akarásával kíván dolgozni. 

Visszapil lantást vetett az elnök a vidéki úszó-
sport elmúlt 14 esztendejére, heroikus küzdelmei-
re, a Szövetség megértő támogatására , az átszer-
vezés szükségességére, majd rámutatot t az ú j ke-
rület feladataira, a szervezés maradék nélküli ki-
vitelének fontosságára és mindazokra a körülmé-
nyekre, amelyek lelkes egybevetése hozhat ja meg 
azt a kívánatos és várt egészséges továbbfejlődést , 



Az idemellékelt csekkloppal 
három pengőért egész évre 
fizessen elő vízisportlapunkra! 

amire feltétlen szükség is van ahoz, hogy megtart-
hassa hazánk azt az előkelő helyet, amit céltudatos 
munkával magának kivívott. 

Őszinte örömmel adózott az elnök elsősorban 
Szeged város, majd a kerület többíi városai magis-
t rá tusainak, az úszósport mindenkori lelkes támo-
gatásáért , úgyszintén az egyesületek kitartó, öntu-
datos munkásságáért , amit a jövőre is kért, mert 
csak ezen keresztül juthat célhoz a Szövetség és az 
egész egyetemes magyar úszó- és vizipólósport is. 

Végezetül a sa j tó szerepét világította meg or-
szágos és helyi viszonylatban s míg egyrészt a 
kerület meleg köszönetét tolmácsolta az eddigi tá-
mogatásért , fokozott mértékben kér te azt a jövőre 
is, mert a sa j tó önzetlen és tárgyilagos közremű-
ködése nélkül annak a feladatnak sikeres megoldá-
sa, melyre az úszósport szerény munkásai — bár 
egész szívvel — vállalkoztak, el sem képzelhető. 

Ezekkel a gondolatokkal nyilvánította a köz-
gyűlést az elnök megnyitottalak, amihez mi csak 
annyit fűzünk, hogy Fehér J . István, aki mint a 
Magyar-francia biztosító rt. szegedi igazgatója szé-
leskörű közgazdasági tevékenységet fe j t ki, ta r t sa 
meg ér tékes és eredményes munkásságát a kerüle t 
és ezen keresztül a magyar úszósport számára is, 
még nagyon sokáig. 

A hosszantartó, lelkes éljenzéssel fogadott el-
nöki megnyitóbeszéd után dr. Vujkovieh Lajos, a 
kerület érdemes főt i tkára te r jesz te t te elő a közgyű-
lés élénk érdeklődése közepette évi jelentését. A 
kerület sporteseményeire részletesen ki ter jeszkedő 
jelentést a következőkben közöl jük: 

Mélyen tisztelt Közgyűlés! 
Összejöt tünk ma, hogy egy kedves halot tat el-

temessünk s lám, mégsem vagyunk szomorúak, pe-
dig ha ez így áll, mint ahogy tényleg így is van, 
zokognunk, s í rnunk kellene, A csapás, az elvesztése 
valaminek mindig fá jdalommal jár . Mi az oka, hogy 



mégis jókedvűek, sorsunkkal szinte megelégedettek 
vagyunk? Temet jük , amint említettem volt, egy 
igen kedves halottunkat, temet jük az Országos Uszó 
Kongresszust, a régi kerületet , aminek ez az utol-
só közgyűlése lesz, hogy nem érzünk fá jdalmat az 
elvesztése felett, annak egészen egyszerű magya-
rázata az újszülött , a Szövetség elgondolása sze-
rinti u j alapokra fektetet t kerület és a kerületközi 
bajnokság. 

Ahogyan bánkódnánk az egyik elmúlásán, úgy 
örülünk az ú jnak megszületésén, tehát különösebb 
fá jdalmat nem is igen éreznénk, még ha akarnánk 
sem. Illő azonban a sír szájánál magunkba szállni 
és visszatekinteni az elmúlt időkre, azokra a ná-
pokra, amikor az Országos Uszókongresszus még 
nem volt újszülött . Láthat tunk ennek kifej lődését 
és elaggását, halálát, hogy helyet adjon a dübörgő 
életnek s ezen keresztül a közelmúltban megszü-
letett csecsemőnek. 

Visszapil lantásunkban láthat juk, hogy ezen a 
földön semmisem végleges, mindig újabb és ú jabb 
követelményeket állít elénk az élet. Ennek a köve-
telménye lett a MUSz u j tervezete, az ú j szervezés 
és az ú j kerületi beosztás. Természetes az elmon-
dottakból, hogy ez sem végleges, ezl is temetni fog-
juk annak idején, ha elérkezik az ideje, így hát 
nincs és nem lehet okunk sír imákat mondani a ha-
lott s í r jánál , hanem miután ebben a formában el-
parentál tuk, s iessünk a kicsihez, nüzzünk a jövőbe, 
becézzük, ápoljuk ezt és neveljük fel, úgy, ahogy a 
Szövetség elgondolta és részünkre előírta. 

Ezek előrebocsátása után legyen szabad meg-
emlékeznem nagy vonásokban a múlt év eseményei-
ről : 

Mindenekelőtt köszönet illeti a Magyar Uszó 
Szövetséget azon áldozatkészségért , hogy az el-
múlt évben területünkben kétszer szerepeltette a 
válogatott vizipólócsapatot és pedig Szegeden má-
jus 25-én, majd június 3-án Hódmezővásárhelyen, 
június 4-én Orosházán és végül június 5-én Szen-
tesen, amikor is a Délkelet Kerület válogatott já-
val került össze s itt csak 1: l-es eredményt ér t el. 

Ezen gondoskodásáért és megértéséért indít-
ványozom, hogy a közgyűlés a Magyar Uszó Szövet-
ségnek szavazzon jegyzőkönyvi köszönetet és ad-



jon utasí tás i az Elnökségnek, liogy a Szövetséget 
erről értesítse.« 

Az évek óta folyó küzdelemben a Homonnay-
vándordí jat a három város versenyének keretében 
július 2-án végleg Orosháza nyerte meg. Júl ius 16-
án pedig Hódmezővásárhely tett ki magáért , ami-
kor a hölgyszámokra kiírt dr. Kéler vándordí ja t 
szintén a három város versenyének kenetében vég-
legesen megnyerte. 

Augusztus 27.-én a H T V E 120 ponttal nyerte 
Vásárhelyen az Endresz emlékversenyt. 

Szentesen szeptember 3-án a SzTE megnyerte 
Csongrád vármegye vándordí já t 42 ponttal és re-
mélem, hogy ezen vándordí jnak a folyó évben vé-
dője is fog maradni. 

Tavalyelőtt 538 igazolt úszónk volt, ez a szám 
mostanában 605-re emelkedett, örömmel kell meg-
állapítanom. hogy a vidék, helyesebben kerüle tünk 
gyönyörűen fejlődik. Itt ismételten rá kell mutat-
nom Hódmezővásárhelyre és külön kiemelnem ér-
demeit, inert ez a város ér te t te meg először az idők 
szavát. Hódmezővásárhely az országban az első 
helyen áll, hogy az iskolánkívüli úszóoktatást vég-
reha j t j ák évről-évre. Különösen nem feledkezhetein 
meg dr. v. Kozma György és i f j . Kiss Károly urak-
ról, akiknek oroszlánrészben köszönhető, hogy ezen 
igen szép terv ott már meg is valósult. Bár megér-
tené a kerület minden közülete ezen terv végtelen 
nagy fontosságát , akkor Uraim, nem fá jn i a fe jünk 
az utánpótlást illetőleg, akkor a legközelebbi olim-
pián nem kellene félnünk, hogy nem a magyar tri-
kolór szökken ismét a magasba. 

Nagyon kérem, éppen nagy horderejét tekintve 
ezen gondolatnak, hogy a közgyűlés minden tagja 
tel jes erejével, tudásával hasson oda, hogy az után-

Az idemellékelt csekklappal 

három pengőért egész évre 

fizessen elő vízisportlapunkral 



pótlásban visszaesés be ne következhessek. 
A ceglédi úszóavatón láttam lelkes embereket 

és örömmel kell megállapítanom, hogy csakis így 
haladhatunk kitűzött céljaink felé. Hálás köszöne-
temet tolmácsolom erről a helyről dr. Sárkány Gyu-
la polgármester úrnak és Cegléd város mélyen 
tisztelt magisztrátusának és odakiáltom a világnak, 
hogy csak így tovább, akkor nem kell aggódnunk a 
jövőnk miatt. 

Szives tudomásvétel végett közlöm, hogy a 
MUSz főti tkára, Méray János tisztelt barátom je-
lentésében egyedül a mi kerületünkre vonatkozólag 
állapította meg, hogy a verseny, illetve vizipóló-
programunkat az eredeti terv és ki írások szerint le 
is bonyolítottuk, ennek, igen tisztelt közgyűlés, a 
jövőben is így kell történnie s éppen azért nem győ-
zöm hangsúlyozni, hogy aki t isztséget vállal, vé-
gezze el lelkiismeretesen a reá bízott fe ladatokat , 
s akkor látni fogjuk, hogy a magyar élniakarás, a 
magyar tudás ezen a téren is érvényesülni fog. Ta-
valy egyébként 38 versenyt rendeztünk. 

Nem hagyhatom ki jelentésemből Orosházát s 
kénytelen vagyok ezt a nem is egész várost példa-
képül állítani a többi egyesület elé; az OUE meg-
mutatta, hogy a másodosztályból hogy lehet az I.B-
be, ott is a második helyezet helyére kerülni, pedig 
micsoda nehézségei vannak, sokan ezt el sem hin-
nék. Gratulálok nektek, fiúk, tar tsa meg nekünk a 
jó Isten tehetségteket, tudás tokat és akarás tokat . 

Az év folyamán 172 iktatószámmal 339 levelet 
bocsátottam ki és 156-ot vettem át s itt most áll-
junk meg egy pillanatra, ugyanis • ezen számban 
azon levelek is bennfoglaltatnak, amelyekben tag-
egyesületeinket felkértem, hogy fizessék meg záros 
határidőn belül tar tozásaikat . Sajnos, legtöbbjére 
még csak válasz sem érkezett . Természetesen ez a 
jövőben nem mehet így. Ha igazán nagy dolgokat 
akarunk megvalósítani, akkor az anyagiakról nem 
szabad megfeledkezni. Hogyan dolgozzék a kerület, 
ha az egyesületeknek csak egy hányada teljesíti 
kötelességeit? De hisz ez lehetetlen is, mert amíg 
az egyik teljesíti és verej tékkel szerzi meg a szük-
ségeseket, nem nézhető tovább, hogy a másik ugyan-
azon jogokat élvezze az előbb említet tek zsír jából . 
Nagyon kérem a mélyen tisztelt Közgyűlés intéz-



Az idemellékelt csekklappal 
három pengőért 
egész évre 
fizessen elő 
vízisportlapunkra! 

kedését, hogy ezen áldatlan állapot végre megszűn-
jék. 

A Szegedi Uszó Egyesület és igen tisztelt ve-
zetőségének új ra köszönetet kell mondanom azért 
az önfeláldozó áldozatkészségért , mellyel a Szege-
den székelő tagegyesületeknek igen súlyos anyagi 
körülményei dacára lehetővé teszi a mindennapos 
tréningeket. 

Indítványozom a tisztelt Közgyűlésnek, hogy 
ezen nemes gesztusáért szavazzon részére jegyző-
könyvi köszönetet. 

1932-ben 11 uszodánk volt, hála Istennek, most 
már 24 van és további hat helyen fogunk az idén 
uszodaépítést kezdeményezni. 

A XIV. Uszókongresszus, amely egyben az utol-
só is volt, Pécsett lett megtartva s ezen kerületünk 
a legtöbb egyesülettel jelent meg, azonban dacára 
annak, hogy itt 38 versenyt rendeztünk, nem úgy 
szerepeltek, ahogyan ezen kerület egyesületeinek 
szerepelnie kell. 

Az adminisztráció még csak megy itt vala-
hogy, de a spor t ta l már ba j van és én az okot ab-
ban látom, hogy valami nincs egészen rendjén a 
tréningek körül. Szükséges, Uraim, hogy a dolog-
nak ezt a részét is nagyon komolyan vegyük, mert 
mcgfeneklünk s akkor nagyon hosszú időnek kell 
elmúlni ú j ra , míg az utánpótlásból számottévő egyé-
neket kinevelhetünk. 

A SzUE ezen a helyen is dicséretet érdemel. 
Ott ugyanis az ú j gárda lassan-lassan bár, de hal-
lat magáról. Ami magát a kongresszust illeti, há-
lás köszönetet mondok a rendezőségnek, hogy oly 



tökéletesen végezte el a részére kiosztott igen ké-
nyes és nagy körül tekintést igénylő feladatot. A 
Déli Kerület és a többi kerületnek a sorsa ezen a 
kongresszuson dőlt el. Tula jdonképpen ekkor múlt 
ki és adott helyet az ú jnak , a mostaninak, a Déli 
Kerületnek, amelyik remélem, hogy meg fogja tud-
ni valósítani a Magyar Uszó Szövetségnek hozzá 
fűzöt t reményeit. 

Ad ja Isten, úgy legyen! 
A Magyar Uszó Szövetségnek az ú j vidéki szer-

vezéssel kapcsolatban oly nagy és ér tékes a prog-
ramja, hogy azt jelentésemben megfelelő formában 
ismertetni nem áll módomban, de hisz ez nem is 
lehet célom és ezzel kapcsolatban csak arra kérem 
a mélyen tisztelt Közgyűlést, hogy becsülettel áll-
junk a Szövetség mögé és küzdjünk a terv meg-
valósításának az érdekében. 

A mult évben fegyelmi bizottsági ülést nem 
kellett tar tanunk. Egy intézőbizottsági értekezle-
tünk volt, aminek kizárólag a tagok részvétlensége 
volt az oka. Merem remélni, hogy az idén havonta 
egy-egy értekezletet össze tudunk majd hozni. 

Amikor végezetül kerületünk elnökét a Szö-
vetség részéről ért ki tüntetés miatt meggratulálom, 
kérem őt, hogy önzetlen, fáradságot nem ismerő 
energiáját , tudását továbbra is bocsássa kerüle-
tünk rendelkezésére és indítványozom, hogy érde-
mei elismeréséül szavazzon a közgyűlés részsére 
jegyzőkönyvi köszönetet. 

Köszönetet mondok még a t iszt ikarnak, külö-
nösen Balugyánszky Béla és i f j . Kiss Károly urak-
nak, akik munkámban hathatósan támogattak. 

Jelentésemet ezzel be is zárom azon kéréssel, 
hogy mult évi sáfárkodásomra a felmentvényt meg-
adni szíveskedjenek. 

Az elnöki e lőter jesztésekhez és a főti tkári je-
lentéshez Balugyánszky Béla szólt hozzá a köz-
gyűlésen megjelentek élénk figyelmétől kisérve. A 
Szegedi Uszó Egyesület nevében megköszöni »az 
egyesületről való megemlékezést, amelyet igen meg-
tisztelőnek tart . Bejelenti, hogy legközelebbi vá-
lasztmányi ülésükön szóvá teszik ezt. Elismerően 
emlékezik meg Fehér J. István és dr. Vujkovich 
Lajos főt i tkár tevékenységéről. Mindket ten csak az 
úszósport érdekeiér t küzdenek, amit bizonyítanak 



a MUSz-tól kapott kitüntetéseik is. Sajnála t ta l ve-
szi tudomásul, hogy nem Fehér J . István elnök 
tölti be a vidéki elnöki tisztet, de vigaszul szolgál-
hat az a körülmény, hogy így teljesen magunké-
nak val lhat juk őt. Kéri, hogy maradjon meg az az 
uszóvezér, aki eddig volt és kívánja, hogy Isten 
éltesse őt továbbra is a magyar úszósport dicső-
ségére. 

A sa já t és a kerület lelépő egész t isztikara ne-
vében Fehér J . István elnök megköszönte az el-
hangzott szavakat. Az ú j kerület elnöki tisztét — 
úgymond — nem akar tam vállalni. Az a 15 esz-
tendő azonban, amelyet a vidéki úszósport szolgá-
latában eltöltöttem s különösen ennek a kerületnek 
tevékenysége, úgy érzem, mégis kötelez legalább 
annyira, hogy az ú j déli kerületet elindítsuk. A nyo-
mokat kijelöljük, hogy azután oly mederben ha-
ladjon és fejlőd jön a Magyar Uszó Szövetség déli 
kerülete, ahogy az a mi célkitűzéseinknek legjob-
ban megfelel. Ha énnekem valami azért nem tet-
szik, mert nem találom azt helyénvalónak és a vi-
déki úszósport érdekében állónak, akkor felemelem 
az ellen a szavam. Azoin a bizonyos utolsó kongresz-
szuson, én, dacára annak, hogy a MUSz alelnöki 
tiszte mellett a vidéki bizottság elnöki tisztét be-
töltöttem, a vidéki úszósport érdekeit szolgáló el-
gondolásokat a kongresszusi tanácskozásokat be-
vezető beszédemben talán kissé erősebb hangon 
jut tat tam kifejezésre. Azonban legjobban épp azok 
a módosítások igazolják a legjobban, hogy a vi-
déki úszósport ú j szervezetébe felvenni kértem, a-
melyeket magáévá is tett a MUSz. így tehát mégis-
csak a vidék úszóspor t jának érdekei t és javát szol-
gáltam ! 

A közgyűlés ezután a főti tkári jelentést tudo-
r másul vette és a Magyar Uszó Szövetségnek, a 

Szegedi Uszó Egyesületnek és Fehér J . István el-
nöknek egyhangúlag jegyzőkönyvi köszönetet sza-
vazott. 

Balugyánszky Béla pénztáros ter jesz te t te elő 
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ezután gondos szakszerűséggell szerkesztet t pénz-
tári jelentését az 1933. évről és az 1934. évre vo-
natkozó költség előirányzatát, amelynek a legki-
sebb részletre is ki ter jedő ponots aprólékossága 
és magának az előirányzatnak kiegyensúlyozottsá-
ga a közgyűlés megelégedésével találkozott. Az Az 
1933 évben bevétel 374.74 P, kiadás 365.19 P, egyen-
leg 9.55 P, mint készpénz. Vagyoni mérleg: aktiv 
egyenleg 591.05 P. Az 1934. évi költségvetés elő-
irányzat: Bevétel: 1482.55 P és ugyanennyi kiadás. 
Felhívja az elnökség figyelmét arra, hogy a szövet-
ség olyan tétel (10.-P) befizetését is szorgalmazza 
a tagegyesületeknél, amelyre a jogot már a múlt-
ban a kerületnek adt.i át. Kéri az ügy t isztázását . 
Bejelenti továbbá, hogy a tagegyesületek a jövőben 
versenyeik bevételéből 5°/o részesedést tar toznak a 
kerület pénztárába befizetni. 

Herendi-Hay ellenőr ezután a közgyűlésen meg 
jelentek élénk figyelme mellett e lőter jesztet te el-
lenőri jelentését. Bejelentette, hogy a pénztárt , an-
nak ügykezelését, úgyszintén a könyvelést átvizs-
gálták és mindenben megfelelőnek találták. Kérte 
a felmentvény megadását. 

A közgyűlés a jelentéseket tudomásul vette és 
a felmentvényt úgy a pénztárosnak, mint az ellen-
őrnek megadja. 

Ezek után az 1934. évre a t iszt ikar megválasz-
tása következett. Ugyanez alkalommal a közgyűlés 
megválasztotta a kerületi tanácsot, a kerület i inté-
ző bizottságot albizottságaival és a kerületi sport-
bizottságot is. 

Fehér J . István elnököt és dr. Vujkovich La-
jos főt i tkárt már előzően a Magyar Uszó Szövet-
ség választotta meg. Fehér J . István, mint a MUSz 
¡kerületi főti tkára, e tisztségénél fogva vidéki ta-
nácstagja a MUSz-nak, — amint ezt a MUSz hi-
vatalos ér tes í tőjének 1934. április 16-án megjelent 
XI. évf. 7. száma közli. A Déli Kerület t isztúj í tó 
közgyűlésén tehát nem került választásra az el-
nöki és főti tkári tisztség. 

A ti tkosan történt szavazáson, amelynek tar-
tamán Fehér J . István elnök felfüggesztet te a köz-
gyűlést, a következő eredménnyel tör téntek meg 
a szavazások: 

Társe lnökök: Dr. Buóez Béla m .kir. rendőr-
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főkapitány h (ek. ) , Varga László Máv. inühelyfő-
nök (Szolnoki Máv. Se), alelnökök: v. Sz. Szabó 
Sándor (OUE), dr. Gidófalvy Pál (HTVE), pénz-
táros: Balugyánszky Béla (SzUL); ellenőr: Rich-
ter István (SzVSE); ügyész: dr. Burger Béla ügy-
véd (e.k.); jegyző: Michalovits László (SzUE); ke-
rületi úszókapitány: Herendi-Hay Pál (SzUE); ke-
rületi számvizsgálók: Buttula József (SzUE), ü e n k 
Ferenc (SzVSE), Ladányi Lajos (SzMTE). 

Kerületi tanácstagok: Knefl'el Sándor (SzUE), 
dr. Ritli Mihály (MAK), Szeitz Ferenc (SzUE), 
Vollek Géza (Szolnoki Máv. Se), Kolpaszki Gy. 
(HTVE), Szemere Andor (KAC), Cseuz Béla (Szte) 
Nittinger Géza (Szentesi Máv.), v. Pintér Pál (Mo-
ve Ntve), Gusát György (NUE), Székáts Béla (Oue) 
Fischer Simon (SzAK), Csabai AK, Szarvasi UTE, 
Kunszentmártoni TE, Szentesi MTK, Csongrádi AK, 
Bajai SE, Szegedi VSE később bejelentendő kép-
viselői. 

Kerületi intézőbizottsági tagok: Szalay Károly, 
Wanie András, Németh Pál, if j . Kiss Károly, Ar-
gényi Sándor rendes tagok. Dr. Schaffer Miklós, 
csei Antal, Fazekas István, Nittinger Géza, Farnadi 
Győző póttagok. 

Kerületi gazdasági bizottsági tagok: Zigler 
Sándor (OUE), Szeitz Ferenc (SzUE), Goócs Lász-
ló (Szolnoki Máv. SE). 

Kerületi fegyelmi bizottság: Dr. Buócz Béla 
elnök; előadó Wanie András. Tagok: Dr. Szilágyi 
Ferenc, v. dr. Szabó Géza, báró Tunkl Tamás, dr. 
Simon József és Institóriusz György. 

A kerületi sportbizottság tagja i : Dr. Ritli Mi-
hály (MAK), Wanie András (SzUE), Németh Pál 
(Szolnoki Máv. SE), dr. Knézi Jenő (HTVE), Sze-
merei Andor (KAC), v. dr. Simon István (SzTE), 
Gerecz Elemér (Szentesi Máv.), Csánk J . (SzMTE), 



Debreceni Bárány Károly (Move NTVE) , Pálóczy 
Horváth Aladár (NUE), v. Sz. Szabó Sándor (Üue). 
Szalay Károly (SzAK), Csabai AK, Szarvasi UTE, 
Kunszentmártoni TE, Szentesi MTK, Csongrádi AK, 
Bajai SE, Kiskunhalasi AK, Kiskunfélegyházai Ue, 
Move Ceglédi SE, Beret tyóujfalusi SE, Szegedi Vse 
később bejelentendő képviselői. 

Indítvány nem lévén, Fehér J . István elnök 
megköszönte az érdeklődést és berekesztet te a köz-
gyűlést, amely az elnök éltetésével ért véget. 

Az intéző bízottság ülése 
Jegyzőkönyv. Készült Szegeden, 1934. április 8-án d.e. 

12 órakor a szegedi városháza tanácstermében megtartott 
kerületi intéző bizottsági ülésen. 

Jelen vannak: Fehér J .István elnök, dr. Vujkovich La-
jos főtitkár, Balugyánszky Béla pénztáros, Herendi-Háy Pál 
kerületi úszókapitány, Kiss Károly, Wanie András, Richter 
István, Kolpaszky György, Szalay Károly, Csánk József, 
Zigler Sándor, dr. Székáts Béla, dr. Kiss Gyula, Lányi La-
jos, Mihalovits László, mint egyesülelek képviselői stb. 

A jegyzőkönyvet Michalovits László jegyző vezette. 
Elnök üdvözli a jelenlévőket, majd bejelenti, hogy dr. 

Buócz Béla m. kir. rfőkapitány h. úr örömmel vállalja a 
tisztséget, amelyre a közgyűlés választotta és mint régi 
sportember minden tekintetben támogatni fogja a kerületet 
céljainak elérésében. Nagy vonásokban vázolja ezután az 
1934-ben követendő munkatervet, amit jelenleg csak azért 
nem lehet véglegesnek tekinteni, mert a MUSz még nem ál-
lapította meg verseny beosztását és az elsőosztályú póló-
mérkőzések időpontjait. Ismerteti az új kerületi beosztást 
és előnyeit. Ezentúl nem kongresszusokat fognak tartani, 
hanem kerületközi bajnoki versenyeket, az első ilyen ver-
seny június 22.-én Szegeden lesz. Ez a küzdelem úgy sport-
béli, mint társadalmi tekintetben vetekedni fog a legelső 
válogatott versenyek nívójával. A versenyre Magyarország 
kormányzója alapított értékes vándordíjat. Mivel a kerület 
hatalmasan megnagyobbodott, ezért a költségekre való te-
kintettel ötször három város versenyeit fogják megrendezni. 
Azonkívül a vasutas egyletek külön vándordíjas versenyek-
ben fognak mérkőzni. Elnök ezután hozzászólást kór a ter-
vezethez. 



Balugyánszky Béla szerint a tervezet minden tekintet-
ben kifogástalan, szerinte csak azt kellene megállapítani, 
hogy a SzUE melyik garnitúrájával vegyen részt az ötször 
három város versenyén, inert a vele egy csoportba tartozó 
városok felett olyan magasan áll úszás tekintetében, hogy 
a többiek esetleg kedvüket vesztik. 

Wanie András szerint a tervezet helyes. Kér iaz illeté-
keseket, hassanak oda, hogy a vándordíjak kiírása rövidebb 
időre szóljon, mint eddig, valamint hogy a versenyt rendező 
egyesületek a díjazást rögtön a verseny után adják ki. Az 

Egyesületek hívják meg a jobb úszókat, úgy azonban, 
hogy ezek a pontversenyben nem vehetnek részt, de indu-
lásukkal esetleg a részükre külön kiírt számokban a ver-
senyek nívóját emelnék. Kéri továbbá, hogy a folyambajnok-
ságokat is a kerület rendezze meg. 

Herendi-Hay Pál a pólóra vonatkozólag jelenti ki ag-
gályait. Szerinte erre a sportágra fokozottabb súlyt kell 
helyezni, mert ezen a téren még a főváros nyomásával is 
meg kell küzdenünk. Példa erre, hogy a MUSz az országos 
ifj . bajnokságra a SzUE csapatát nem engedte benevezni. 

A Szentesi Máv. képviselője kéri a kerületet, hogy az 
országos vasutas bajnokságokat Szentesen rendezhessék meg. 

Az intéző bizottság az engedélyt megadja. 
Elnök a hozzászólásokból azt a következtetést vonja lé, 

'hogy a tervezet helyes, mert a felszólalók csupán aprólékos 
részletekre tértek ki. Balugyánszky Béla felszólalására néz-
ve elismeri, hogy Szeged messze felette áll a vele egy cso-
portba tartozó városok úszósportjának, ez azonban rájuk 
nézve csak serkentőleg fog hatni. Wanie András felszólalá-
sát is magáévá teszi az elnök és igyekszik majd e téren is 
rendet teremteni. Herendi-Hay Pál észrevételére megálla-
p í t ja ; a póló ezentúl még fokozottabban képviselve lesz, 
hogy az utánpótlás elekintetben is biztosítva legyen. Az 
eddigi gyakorlattól eltérően a kerületi bajnokságokat kettő, 
legfeljebb három csoportban fogják megrendezni, miáltal 
a versenyek színvonala még inkább emelkedni fog. Nagy-
jából ismerteti a verseny beosztást, amely szerint kb. 50-60 
verseny megrendezése válik szükségessé, tehát a munkál 
már májusban meg kell kezdeni. Ha ez a beosztás megvaló-
sportban, megállapítván, hogy a pesti fedett uszoda is a 
déki bizottság elnöki tisztét, a MUSz fedett uszoda pla-
kettjének nagyított példányát, azért a munkájáér t pedig, 
amelyet a vidéki egyesületek úszóéletének megalapozása kö-
rül fejtett ki a Füzéressy plakett első példányát felajánlani 
indítványozza. A közgyűlés a javaslatot megszavazza.« 



sitható lesz, mint ahogy annak kell lennie, úgy a Deli Ke-
rület ismét az első lesz az országban. 

Dr. Vujkovich Lajos kerületi főtitkár beszámolója so-
rán jelenti, hogy új alapokon hatalmas munka folyt és fo-
lyik a kerületben, amelynek egy évi eredménye, hogy 12 
uszoda helyett 24 áll az úszók rendelkezésére, s a leigazolt 
úszók száma 552-ről 605-re emelkedett Az oroszlánrész 
ebben a munkában Fehér J. Istvánt illeti. A tagegyesületek 
is szépen szaporodnak, számuk megközelíti a harmincat. Az 
intéző bizottság a beszámolót tudomásul veszi. 

Elnök ezután ismerteti a saj tó támogatását az úszó-
saj tó támogatásával tudott csak létrejönni, tehát a kerület-
nek is kell a sa j tó és ezenkívül hivatalos lapra is szüksége 
van, amire legalkalmasabbnak ta r t j a a TISZA című vízi-
sportlapot, amely már a múltban is teljes súlyával támogat-
ta a kerületet minden ellenszolgáltatás nélkül s ezért ez-
úton is köszönetét fejezi ki a jelenlévő laptulajdonosnak, 
dr. Kállai Emilnek. Az intéző bizottság egyhangúlag a Déli 
Kerület hivatalos lapjává nyilvánítja a TISZÁ-t. 

Dr .Kállai Emil megköszöni a bizalmat és kijelenti, hogy 
A TISZA ezután még fokozottabb mértékben fogja a ke-
rület ügyeit támogatni, természetesen most már hivatalos 
formában. 

Dr .Vujkovich Lajos kerületi főti tkár az új szervezeti 
szabályzatból felolvassa az intéző bizottság tagjaira vonat-
kozó szakaszt azon célból, hogy az intéző bizottság minden 
egyes tagja ismerje előírt kötelességét, amit a bizottság 
egyhangúlag tudomásul vesz. Felolvassa továbbá a tag-
egyesületek részéről a kerülethez beérkezett segély iránti 
kérelmeket, melyeket véleményezés után a szövetséghez fog-
nak felterjeszteni. Ezek szerint: Nagykőrösi Move 500 P, a 
Szentesi TE 500 P, Orosházi Uszó Egylet 1000 P, SzMTE 
500 P, Kiskunfélegyháza UE 6000 P, a SzAK 200 P és a 
fennálló tartozások elengedését kérték. Az intéző bizottság 
a következő segélyek kiutalására tesz indítványt a szövet-
ségnek: Orosháza 600 P, SzMTE 500 P, Szentesi TE 400 P, 
SzAK 200 P, Nagykőrös 200 P, Félegyháza kérvényére, mi-
után a kért összeg nagyságánál fogva meghaladja a kerület 
hatáskörét, jóváhagyólag felterjeszteni rendeli a Szövetség-
hez. 

A SzAK részéről érkezett indítványt ismerteti ezután 
dr. Vujkovich Lajos. Azt kérik, hogy mondja ki az intéző bi-
zottság, hogy a város területén csak akkor igazolható va-
laki egyik egyesületből a másikba, ha anyaegyesülete kiadja. 
Kéri ennek a kimondását azért, mert a közelmúltban gár-



(Iájának legjobbjait más egyesület ragadta magához és ilyen 
esetek ismétlődése miatt a kis egyesületek háttérbe szo-
rulnak. 

Elnök válaszában megállapítja, hogy ilyen kérelemnek 
helyt adni nem lehet, mert a MUSz megállapította az át-
igazolási feltételeket s így ha valaki a törvényes keretek 
között más egyesületbe óhajt átlépni, ennek semmi akadá-
lya nem lehet. 

Wanie András indítványozza, hogy a szegedi egyesü-
letek kössenek hallgatólagos megállapodást egymás között, 
hogy bizonyos ideig egymástól versenyzőt nem vesznek át. 

A jelenlévő egyesületi képviselők az indítványt elfo-
gadták. 

Kerületi főtitkár felolvassa dr .Béldy Alajosnak, a 
MUSz társelnökének, Fehér elnökön keresztül, a kerülethez 
intézett meleghangú levelét, melyben az eddig folytatott ko-
moly és eredményes munka folytatására buzdítja a kerület 
vezetőit, megállapítván, hogy ez a kerület volt az első min-
den tekintetben s ezt kiváló elnökének, Fehér J. Istvánnak 
köszönheti elsősorban. Ila ez a megkezdeti munka tovább-
folytatódik, úgy a jövőben is a Déli Kerületet fogja kö-
vetendő példa gyanánt felhozni a több ikerület előtt. 

( lobb tárgy nem lévén, elnök az érdeklődést megkö-
szönve, az ülést berekeszti. 

Fehér J . István és a MUSz 
Az egész ország úszósporttársadalma ismeri és be-

csüli azt az élénk tevékenységet, amelyet immár másfél év-
tized óta Fehér J . István, a MUSz Déli Kerületének érde-
mekben gazdag elnöke a vidék úszósportjának fejlesztése 
érdekében lankadatlan kitartással folytat. 

Szép kitüntetésekben részesült most Fehér J. István, 
A MUSz hivatalos értesítőjében közli a MUSz rendes köz-
gyűlésének jegyzőkönyvi kivonatát, ahol a következőket ol-
vassuk : 

A főtitkári jelentéssel kapcsolatosan vitéz Béldy Ala-
jos társelnök Fehér J. Istvánnak, k il931. óta lát ta el a vi-
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A kerület mindegyik sajtóorgánuma a méltányló elis-
merés megérdemelt hangján ír elnökünkről, akiről a követ-
kezőket közli feltűnő helyen egyik orosházi laptársunk: 

»Fehér J .István és a MUSz. Elválaszthatatlan a két 
név. Másfél évtized meg nem szűnő munkájában forrott ösz-
sze. Erről emlékezett meg a Magyar Uszó Szövetség márc. 
25-én megtartott évi rendes közgyűlésén, amikor Fehér J . 
István érdemeit méltatta és több évi lelkes és kiváló al-
elnöki munkásságáért a Nemzeti Sportuszoda nagyplakett-
jével tüntette ki. Több és kiemelöbb azonban a másik ér-
dem, a másik munkásság, a másik elismerés, ami olyan meleg 
szavakkal jutott kifejezésre azért a vpáratlan teljesítmé-
nyért, amit a vidéki úszósport szervezése és fejlesztése ér-
dekében oly hihetetlen szívóssággal kifejtet t . Ezekért az ér-
demekért a közelmúltban alapított Dr .Füzesséry Zoltán 
emlékplakett legelső példányát Fehér J . István kapta a köz-
gyűlés egyhangúan lelkes felajánlása alapján. Ez a kitün-
tetés csak a mult évben alapíttatott a nagynevű elnök halá-
után és az ő emlékére és csakis szervezés, valamint admi-
nisztráció te,rén kifej tet t érdemes munkásságért kapható. 
Amikor annak legelső példányát a MUSz közgyűlése Fehér 
J. Istvánnak ajánlotta fe l̂, ezzel •' azt jut tat ta kifejezésre, 
¡hogy e téren szerzett érdemei országosan is a legnagyobbak.« 

Dr. Buócz Béla társelnöke 
a MUSz Déli Kerületének 

Az úszósporttársadalotn nagy örömére szolgál, hogy 
dr. Buócz Béla rfőkapitányhe^yettes intenziven bekapcsoló-
dott a magayar úszósportéletbe azzal a ténnyel, hogy a 
MUSz DK. társelnöke lett. Rajongó sportszeretetét jól is-
merjük. Amikor a MUSz DK. közgyűlési határozatát a ke-
rület összes egyesületeinek egyhangú bizalma és szeretete 
feléjefordulásáról tudomására hozták, örömmel vállalta a 
tisztséget. Lelkes megnyilatkozással szegődött az úszósport 
láthatóan dolgozó katonái közé. Nagy nyereséget jelent ez a 
magyar úszósport ügyének. Ebből az alkalomból A TISZA is 
őszinte nagyrabecsüléssel és meleg szeretettel köszönti az 
ú j társelnököt. 

A SZEGEDI USZÓ EGYESÜLET május 10-én 12 óra-
kor tar t ja re,ndes közgyűlését a városháza tanácstermében. 

A TISZA LEGKÖZELEBBI SZAMÁBAN megkezdjük 
a vizipólójáték szabályainak is, a MUSz uj szervezési sza-
bályzatának is folytatólagos közlését. 



Celluloid ajtóvédő 
Minden színben és formában. S Megvéd kopástól, és plszkolódástdl. 

Ce l l u l o i d k l o s e t ü l é s , f ü r d ő s z o b a b ú t o r , c e l l u l o i d k i l incs 
H I G I É N I A C E L L U L O I D I P A R 

Vezérképviselete t B O J Á R és T A R S A V., LIpAt-körút 4. Te l . 28-7-62. 

V á s á r o l j o n 

tenniszütőt, húrozást S ingeméi 
Szeged, Korona-utca 30. szám. 
L a b d d k , G o i d S t a r c i p ő k , t e n n i s z i n g e k . — — 

I I 
CSURGÓ TESTVEREK 
S z e g e d , P e t ő f i S á n d o r - s u g a r ú t 1. 

I I II 
GÉPJAV ÍTÓ MŰHELYE 
M o t o r o k , gépmotoralvózak, 
karosszcriflk szakszerű j a v í t á s á t 
vállalja. Bosch-szolgálat. Legjobb 
kiszolgálás. L e g o l c s ó b b árak. 

I h A m A m a L és írógép kellékek minden árban 
i r o g e p e K kaphatók w i r t h és r e n g e y 
cégnél Szeged, Széchenyi-tér 5. szám. Telefonszám 22-21. 

Kéz, láb és hónal j izzadás ellen 

legjobb a Gerle-féle 

P A X - K R É M 
orvosok által kipróbálva kapha tó 
a KÍGYÓ PATIKÁBAN Klauzál-tér. Ára 60 fill. 
(Kiss-palola. Kossuth szoborral szemben.) 



v a r r ó g é p e k 

rég benciH jo minőségijén 

legmesszebbmenő fizetési könny ¿léseh 
Mérsékelt haoi részletek 

S1NGER VARRÓGÉP R.T. 
Szegedi f i ók : Kárász-utca I. szám. 
Tiszamenti és Szeged-környéki f i ókok : 

Szolnok, Baross-utca 22. szám. 
M a k ó , Vármegye-utca 3. szám. 




